
 
Zápis z Valné hromady AUZ konané dne 28. 11. 2023 

 
konané na Střední škole společného stravování Ostrava-Hrabůvka, p. o. Krakovská 1095/33 

 
 
Program:  

1. Zahájení 
2. Volba komisí - mandátové komise, návrhová komise, kontrolní komise,  
3. Zpráva o činnosti Rady AUZ  za období od 12. 4. 2023 
4. Zpráva o hospodaření AUZ za rok 2023 
5. Vystoupení zástupců OŠMS KÚ MSK 
6. Různé 
7. Usnesení 
8.  Závěr 
9.  Občerstvení 

 
 

Řízením Valné hromady byl pověřen Mgr. Petr Szymeczek. 
 

 
ad 1. Zahájení 

 

Mgr. Szymeczek přivítal účastníky Valné hromady AUZu a hosty z Odboru školství MSK 
-  Ing. Cinaře, DiS., Bc. Kožusznikovou, DiS. a Mgr. Trykara.   
 

 
ad 2. Volba mandátové komise, návrhové komise  

 
Mandátová komise:     Mgr. Führer 
     Mgr. Kellnerová 
 
Návrhová komise:        Ing. Szotkowski   
     Ing. Vondál  
 
Kontrolní komise:         RNDr. Herman   
     Mgr. Solich 
     Ing. Walach  
 
 
Mgr. Führer – na Valné hromadě je přítomno 22 členů z 33 – viz Příloha č. 4 – Valná hromada je  
usnášeníschopná.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ad 3. Zpráva o činnosti Rady AUZ  od 12. 4. 2023 do 28. 11. 2023 
 
Přehled plnění úkolů daných radě AUZ minulou valnou hromadou 12. 4. 2023: 
 

- Svolat valnou hromadu do konce listopadu 2023       - splněno 
 
 
Radu AUZu  tvoří tito členové:  
 Mgr. Martin Ruský  - jednatel 

Mgr. Pavel  Chrenka    - okres Ostrava 
Ing. Roman Szotkowski - okres Frýdek - Místek 
Mgr. Petr Szymeczek  - okres Karviná 
Mgr. Jana Kellnerová  - okres Nový Jičín 
Ing. Josef  Vondál   - okresy Opava a Bruntál 

 
Rada se sešla v roce 2023 celkem 9x – 11. 1. 2023, 15. 2. 2023, 21. 3. 2023,  12. 4. 2023, 10.5., 
14.6., 11.9., 11.10., 28. 11. 

 
Rada AUZ  se od minulé valné hromady zabývala těmito tématy: 

• aktualizace webových stránek 
• didaktické testy 
• počty přihlášek 
• novela zákona o pedagogických pracovnících 
• zákon o ochraně oznamovatelů 
• operační program spravedlivá transformace 
• národní konvent o vzdělávání 
• hygienická vyhlášky 
• střední článek školství 
• novela školského zákona ! 22a práva pedagogů 
• novela zákoníku práce DPP, DPČ 
• nové přijímací řízení – digitalizace 
• národní plán obnovy 
• vize Ministra školství ČR – zastavení růstu počtu učitelů, redukce učebních oborů, rušení 

pracovních míst nepedagogických pracovník, hlavně obslužné služby, duální systém, 

propagace všeobecného vzdělávání na úkor odborného, úprava PH MAX, hrazení 

nemocenské ze mzdových prostředků 
• celkový stav odborného školství – hlavně učňovského 
• hodnocení škol zřizovatelem 

 
Rada AUZ nadále spolupracuje s Krajskou radou CZESHA, se a Svazem učňovských zařízení 
a Odborem školství KÚ MSK. 
 
Závěrem mi dovolte, abych poděkoval pracovníkům odboru školství za spolupráci při řešení 

problematiky učňovského školství. 
 
Zpracoval: Mgr. Pavel Chrenka 
 
 
ad 4. Zpráva o hospodaření AUZ k 31. 10. 2023 
 

Zpráva o hospodaření AUZ k 31. 10. 2023     - viz Příloha č. 1  
Přednesl p. Ruský 

 
Zpráva kontrolní komise AUZ za rok 2023    - viz Příloha č. 2 
Přednesl p. Herman 



 
ad 5. Vystoupení zástupců OŠMS KÚ MSK 

 
Ing. Cinař, DiS.: 

• informace o stávce – v MSK se připojilo ke stávce asi 50% škol, velký počet středních škol, 
• PH MAX – návrh snížení o 15%, kraj využil práva k připomínkování, nesouhlasí se snížením 

o 15%, neoficiální zpráva snížení o 5%, 
• poděkování ředitelů za vyslání zástupce ředitele na poradu zástupců na Sepetné, 
• nárůst počtu pedagogů na SŠ odpovídá rámcově na počet žáků, u ZŠ tomu tak není, 
• klesá průměrný počet žáků na jednoho pedagoga včetně asistentů – 11 žáků na pedagoga, 
• kraj není připraven hradit pedagogickou práci, 
• hrazení nepedagogů ze mzdových prostředků přesunem z MŠMT na zřizovatele, stanovisko, 

kraje – přistoupení na tuto variantu pokud kraj dostane peníze z rozpočtového určení daní, 
 

Bc. Kožuszniková, DiS.: 
• varování na zavedení 95% PH MAX, upozornění na to, aby se nezvedaly počty hodin 

v důsledku dělení 
• MŠMT chce, aby kraje hradily platy nepedagogických pracovníků 
• Úvaha zavést funkci pedagogický ředitel, provozní ředitel 
• Změna zákona o rozpočtovém určení daní vzhledem ke snížení FKSP o 1% 
• Otázka vracení mzdových prostředků z důvodu stávky MŠMT – prozatím neznáme řešení 

 
Mgr. Trykar: 

- informace o smlouvách na home office dle zákoníku práce – u pedagogických pracovníků 
to prakticky nenastane, jen v krizových situacích, 

- novela zákona o pedagogických pracovnících – řetězení na dobu určitou – může se prodloužit 

až na 3 roky. 
 

 
ad 6. Různé 
   
Mgr. Führer: 

• informace o zasedání Národní rady CZESHy – viz Příloha č. 3.  
 

Mgr. Pavel Chrenka: 
• informace o odměně pro účetní AUZ pí. Štěpničkovou a ICT pracovníka p. Štulu ve výši 

3000,- Kč/ osobu za práci v roce 2023. 
 
Mgr. Solich: 

• Návrh na zvýšení odměny pro účetní a pracovníka ICT na 5000,- Kč/osoba 
 
Mgr. Ruský: 

• informace ze SUZu ohledně stávky – 70% škol se připojuje ke stávce, školy se dokázala 

semknout, SUZ je agresivní vůči MŠMT, vládě, hájí problémy učňovského školství, 
• přijímací řízení je závislé na krajských specifikách, Praha a Středočeský kraj v minulém 

školním roce spustili ohledně přijímacích zkoušek na SŠ paniku a novináři z toho udělali 
senzaci, 

• kritéria k přijímacímu řízení v roce 2024 – stanovení přesných kritérií, losování je krajním 
případem 

• otázka kombinovaného dělení ve skupinách odborného výcviku – měla by se brát minimální 

hranice, školám bude rozeslán materiál týkající se této problematiky 
 

 
 
 



 
Mgr. Honzík: 

• návrh na seminář ohledně přijímacího řízení, popřípadě se může sejít jen AUZ, termín kolem 
15.1. 

 
Ing. Cinař: 

• zřizovatel zvažuje seminář k 19. 1. pro všechny školy on-line vysílání 
 

 
ad 7. Usnesení 

1. Valná hromada schvaluje  
     a) program jednání  
  pro 22   proti  0  zdržel se 0 
 
     b) volbu mandátové komise, volbu návrhové  
  pro       22    proti  0  zdržel se 0 
 
     c) zprávu o činnosti Rady AUZu do 28. 11. 2023 
  pro 22   proti 0  zdržel se 0 
 
     d) zprávu o hospodaření AUZ  za rok 2023 a zprávu kontrolní komise 
  pro 22   proti 0  zdržel se 0 
 
     e) schválení odměny pro účetní AUZ a ICT pracovníka ve výši 5000,- Kč/osoby  
          za rok 2023 
  pro 22   proti 0  zdržel se 0 
 

2. Valná hromada bere na vědomí  
a) vystoupení zástupců zřizovatele Odboru školství  
b) zvážení semináře ohledně přijímacího řízení ve školním roce 2024 
 

3. Valná hromada ukládá 
a) svolat Valnou hromadu AUZ dle Stanov AUZ do 30. 4. 2024 
b) rozeslat faktury na zaplacení členských příspěvků ve výši 1 000,- Kč do 30. 4. 2024 

 
 
Zpracoval: Ing. Roman Szotkowski     Ověřili: členové Rady AUZ 
  
 
ad 9. Závěr  
 
Závěrem pan Szymeczek jako člen Rady AUZ poděkoval všem přítomným za účast, poděkoval také 
za účast zástupcům OŠMS KÚ MSK a paní ředitelce Mgr. Matulové, za poskytnutí prostor a zajištění 

občerstvení a popřál hezké Vánoce a hodně úspěchů v roce 2024. 
 
 
V Ostravě dne 6. 12. 2023 
 
 
 
Zapsal: Mgr. Pavel Chrenka      Ověřil: Mgr. Petr Szymeczek 
 



 
 
 

Zpráva o hospodaření k 31.10.2023 
 
 
Pokladna stav k 31.12.2022 0,00 Kč 
Bankovní účet k 31.12.2022  109 766,11 Kč  
Finanční prostředky celkem  109 766,11 Kč 
 
 
Výnosy 2023 
Příspěvek AUZ na rok 2023  33 000,00 Kč 
Připsaný úrok   0,00 Kč 
 
Náklady  2023  
Členský poplatek Sdružení učňovských zařízení  3 000,00 Kč 
Webhosting auz-msk.cz  999,46 Kč 
Občerstvení seminář  1 397,00 Kč 
Občerstvení valná hromada  4 279,00 Kč 
Speciální seminář k učňovskému školství  20 000,00 Kč 
Ubytování  1 890,00 Kč 
Bankovní poplatky   990,00 Kč 
Náklady celkem  32 555,46 Kč 
 
Výnosy    33 000,00 Kč 
Náklady    32 555,46 Kč 
Zisk / Ztráta         444,54 Kč 
 
 
Stav finančních prostředků ke dni 31.10.2023  110 210,65 Kč  
 
 
 
 
 
Z toho: 
Pokladna stav k 31.10.2023 0,00 Kč 
Bankovní účet k 31.10.2023  110 210,65 Kč  
Finanční prostředky celkem  110 210,65 Kč 
 
 
 
 
 
 
 
Zpracoval: Táňa Štěpničková                                                     Schválil: Mgr. Martin Ruský 
V Ostravě:  02.11.2023 V Opavě: 
 

http://www.auz-msk.cz/


            
 
 

Zpráva kontrolní komise Asociace učňovských zařízení MSK, z. s. 
 

o kontrole hospodaření ke dni 31. 10. 2023 
 
 
 
Složení komise:  RNDr. Herman  

Mgr. Solich  
Ing. Walach 

 
Kontrolní komise provedla kontrolu předložených dokladů: 
 

 
- Zpráva o hospodaření k 31. 10. 2023 - stav finančních prostředků 

 110 210,65 Kč - bankovní účet 
            0,00 Kč - pokladna 

 
 
Závěr: Komise z předložených dokladů neshledala žádné závady 
 
 
 
V Ostravě 28. 11. 2023 
 

RNDr. Ivo Herman  ………………………………. 
 

Mgr. Petr Solich      ……………………………….. 
 

Ing. Vladislav Walach ……………………………….. 
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UNIE ŠKOLSKÝCH ASOCIACÍ ČR 

C Z E S H A  
 
 

 Z Á P I S 

z jednání Národní rady Unie školských asociací ČR CZESHA 
14. – 15. 11. 2023 

 

 

Místo konání:   Zámek Úsobí 
Zahájení jednání   14. 11. 2023 v 13. 00 hod. 
Ukončení jednání   14. 11. 2023 v 18.30 hod. 
Předsedající:    Ing. Jiří Zajíček 
Přítomni:    dle prezenční listiny 
Omluveni:  dle prezenční listiny 
Hosté: Ing. Bc. Petr Bannert, Ph.D., ředitel odboru středního, vyššího 

odborného a dalšího vzdělávání; Ing. Miroslav Krejčí, ředitel 

Centra pro zjišťování výsledků vzdělávání. 
 Mgr. Ondřej Košek, Hana Čerychová, Bakaláři software s.r.o. 

 

P r o g r a m  j e d n á n í  
 
Úterý 14. listopadu 2023 
 
12:00 – 13:00 h Oběd, ubytování 
  
13:00 – 14:45 h První blok jednání 
 Zpráva o činnosti za uplynulé období, kontrola usnesení z minulého 

jednání 
Informace z činnosti jednotlivých asociací (členové NR) 

  
14:45 – 15:00 h Přestávka 
  

15:00 – 17:00 h Druhý blok jednání 

 Aktuální informace z MŠMT 
Základní okruhy jednání: 

- Kurikulární a strukturální změny ve vzdělávací soustavě ČR:  
- Revize RVP ZV 
- Revize RVP SOV v oblasti IT 
- Inovace oborové soustavy / povinná školní docházka / 

prostupnost vzdělávací soustavy 
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UNIE ŠKOLSKÝCH ASOCIACÍ ČR 

C Z E S H A  
 
 

- Digitalizace agend CZVV a případné připravované změny 

v oblasti přijímacích zkoušek, závěrečných zkoušek a maturitních 

zkoušek 
- Odborná způsobilost pro práce na vyhrazených technických 

zařízeních / Podmínky zdravotní způsobilosti ke studiu některých 

oborů vzdělávání 
- Aktuální témata, která nastanou v období po odeslání pozvánky 

do doby konání jednání NR 
- Různé. 

 
 
17:00 – 17.45 h 

 
Třetí blok jednání 
 

 
 
 

BAKALÁŘI - co právě děláme a připravujeme udělat 
Mgr. Ondřej Košek, Hana Čerychová, software s.r.o. 
 

17:45 – 18.30 h Jednání Národní rady Unie CZESHA 
- Projednání a schválení rozpočtu pro rok 2024 
- Formulace usnesení NR 

Diskuse, různé. 
  
18:30 h Večeře 
  
od 19:00 h Neformální diskuse k aktuálním tématům 

 

 
První blok jednání 
 
Jednání zahájil předseda Národní rady CZESHA Jiří Zajíček. Přivítal všechny přítomné členy 

NR. Konstatoval, že jednání je usnášeníschopné (přítomných 13 členů ze 17). Zapisovatelkou 
byla zvolena Romana Studýnková.  
Předseda Zajíček zrekapituloval program jednání, ke kterému neměli členové NR CZESHA 

připomínky a program schválili. Omluvil z jednání vrchního ředitele Mareše. 
 
 
 
 
 

 Středa 15. listopadu 2023 

8:00 h Snídaně 

9:00 h Ukončení semináře 
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UNIE ŠKOLSKÝCH ASOCIACÍ ČR 

C Z E S H A  
 
  

Zpráva o činnosti NR CZESHA 
 
Předseda Zajíček přednesl zprávu o činnosti. Zrekapituloval aktivity, které za uplynulé období 

proběhly: 
• Kurikulární a strukturální změny ve vzdělávací soustavě ČR: 

- revize RVP ZV; 
- Revize RVP SOV v oblasti IT; 
- Inovace oborové soustavy; 
- Povinná školní docházka a možné změny vzdělávací soustavy. 

• Digitalizace agend CZVV a případné připravované změny v oblasti přijímacích 

zkoušek, závěrečných zkoušek a maturitních zkoušek; 
• Odborná způsobilost pro práci na vyhrazených technických zařízeních; 
• Podmínky zpravotní způsobilosti ke studiu některých oborů vzdělávání NV č. 211/2010 

Sb., o soustavě oborů vzdělání v základním, středním a vyšším odborném vzdělávání. 
 
Problém je v tom, že není jasná podoba RVP. Počet 280 oborů se má zredukovat na 40. 

Obory se budou spojovat do větších celků. 40 oborů je nereálné číslo. Reálná redukce je na 
cca 100 oborů. 
 
Otázkou je, kdo toto propaguje. Čí to je záměr. Inovace by měla směřovat do obsahu.  
 
Musíme se domluvit s pracovními skupinami na odborných platformách na dalším postupu. 
 
Předseda Zajíček představil graf podílu počtu žáků v oborech vzdělání dle jejich kategorií. 

RVP Aplikovaná chemie – 64 % všeobecného vzdělání. 
 
MŠMT chce zredukovat na SŠ PHmax o 15 %. Ve školách je rozdíl ve vykazování hodin 

praktické výuky. Ředitelé vykazují 75 % čerpání PHmax, ale pokud se započítá praktická 

výuka, číslo vzroste na 95 %.  
 
Předseda Zajíček zpracoval připomínky dle návrhu jednotlivých asociací, bylo předáno na 

MŠMT. Dne 8. 12. se bude konat Konvent. Musí být tato problematika řešena. Bude se 

muset novelizovat školský zákon, což bude v dubnu. Rozpočet pro školy se bude nastavovat 

dříve. 
 
Zdravotní způsobilost – existuje tabulka, která byla zaslána na MŠMT a MZ. Praktičtí lékaři 

nechtějí vydávat doporučení. Byly zrušeny zdravotní průkazy. Je to velká komplikace. 
 

 
Rozpočet kapitoly školství. Do tarifních složek nebude přidáno nic. Znevýhodnění je u méně 
naplněných škol. Příští rok by mělo dojít k růstu platů pedagogů, ale nebudou se navyšovat 
tarify, a to s ohledem na snižování platů v jiných oblastech.  
 
Je úvaha, aby byli provozní zaměstnanci hrazeni z položky krajů. Oddělené financování 
pedagogů a nepedagogů není žádoucí.  
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UNIE ŠKOLSKÝCH ASOCIACÍ ČR 

C Z E S H A  
 
   

Financování ředitelů škol: 
 

Předseda Zajíček zpracoval návrh novelizace Katalogu prací s cílem zařadit ředitele škol, kteří 
tvoří koncepce a metodiky na celorepublikové úrovni, do 14. platové třídy.   
Návrh byl podán na MPSV. Předseda Zajíček představil členům NR CZESHA tento návrh, 

nicméně lze předpokládat, že nebude akceptován.  
 

Byla provedena kontrola usnesení z minulého jednání. 
 
Předseda Zajíček představil návrh rozpočtu na rok 2024, který vyhotovila Jaroslava Buzková. 
 
 
Druhý blok jednání 
 
Předseda Zajíček přivítal Ing. Bc. Petra Bannerta, Ph.D. a Ing. Miroslava Krejčího. 
 
MŠMT -  ředitel Bannert: výběr klíčových témat: 
 
Opatření obecné povahy k přijímacícm zkouškám. Na stránkách MŠMT je metodika vedení 

rozhovoru s uchazečem s dočasnou ochranou a cizincem. Zatím se jedná o metodické 

doporučení.  
 
Revize RVP – dotýkají se všech oborů vzdělání. Náběh od roku 2025, kdy se musí podle nich 

učit. Existují webové odkazy na webové stránky NPI – metodické materiály. Předěl může přijít 

mezi druhým a třetím ročníkem. Bude přechodné období. Musíme si stanovit, čeho jsme 
schopni dosáhnout. Bude příloha ŠVP – musí schválit Školská rada. Přechodné období bude 4 

roky. Bude muset akceptovat ČŠI. Od 1. ročníku se musí IT učit plnohodnotně. 
 
Inovace oborové soustavy 
Před 14 dny se rozběhly práce pěti odborných platforem. CZESHA zde má své zástupce. Musí  
dojít k redukci oborů. Materiály se budou sdílet, lze se k nim vyjadřovat. 
 
Dlouhodobý záměr 
Byl v tuto chvíli stažen. MF žádá, aby byl součástí DZ i rozpočet.  
Povinná školní docházka není zatím stěžejní téma. 
Je poptávka po všeobecném vzdělávání. Oborová struktura nicméně musí zohledňovat potřeby 
trhu práce. Musí být nastavena proporcionalita oborové soustavy. MŠMT stanoví platformu – 
„národní koncept struktury oborů“. Každé kraje mají rozdílnou potřebu oborů. Nebudou 
stanoveny kvóty pro strukturu oborů. Zájem je 30 % všeobecné vzdělávání a 70 % odborné 
vzdělávání. 
 
Redukce oborové soustavy na 40, což zaznělo v médiích, se musí brát s rezervou, nicméně 
oborová soustava musí být redukována. Musí se najít optimální kompromis, aby vyhovoval trhu 
práce. 
 
Všeobecné vzdělávání – podpořit všeobecnou složku vzdělávání. Musí být „dokvalifikace“, 
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 různé kurzy… Zvyšování kvalifikace. Větší šance pro VOŠ. Propojování zaměření VŠ. 

 
Novela školského zákona 
 
Úprava přijímání žáků s dočasnou ochranou a cizinců. 
Zavedení prvků duálního vzdělávání, certifikace firem. Ještě bude diskutováno. 
Svaz podnikatelů ve stavebnictví – bude přijata strategie rozvoje odborného vzdělávání. 
Budeme vyzváni ke spolupráci – původní návrh termínu je březen 2024, což není 
akceptovatelné, nový návrh je červen 2024. 
 
Alternativní formy cest k získání vzdělávání s maturitní zkouškou – bude na rozhodnutí  
ředitele, co uzná - maturitní práce, mezinárodně uznávané certifikáty. 
Ředitel bude mít kompetenci, co uzná. Nebude vydán žádný seznam, musel by se stále  
aktualizovat.  
 
Vyhláška o vyšším odborném vzdělávání – akcent na kreditní systém, požadavky na to, aby byl 
stanoven minimální počet hodin praktické přípravy a další. Návrhy přicházejí z Asociace VOŠ. 
 
Podnět z ADMINU – bude svolána schůzka.  
 
Finalizace vyhlášky k přijímacímu řízení. Nyní se řeší konzervatoře. Nejsou součástí konventu.  
Dále se řeší vzdělávání žáků národnostních menšin.  
Bannert poděkoval za aktivity v rámci vnějšího přípomínkového řízení. Účinnost vyhlášky 
bude od 1. 1. 2024. 
www.prihlaskynastredni.cz 
 
Od příštího týdne bude celoplošná kampaň. 
 
Představil, jak bude vypadat kampaň, která bude i s právními výklady. Budou možné dotazy 
z pléna. Některé kraje budou nabízet on-line přenosy. Informace budou zaslány 15. 11. všem 
školám. V dopisu bude telefonní kontakt.  
Bude jednotný formulář pro zdravotní způsobilost.  
 
MŠMT bude vyhodnocovat připomínky asociací ke snížení PHmax o 15 %. 
 
Jednodušší vyhodnocení bude u gymnázií. 
 
Upozornil, že se bude muset vykazovat praktická výuka. Přechody mezi obory stále platí.  
Výkaznický systém bude muset být přesnější.  
Pro příští rok se bude muset tato informace sbírat. 
 
Ředitel Bannert navrhuje hodnoty PHmax zreformovat až po úpravě oborů. Navrhuje tento bod 
odložit. Zatím není jasné, jaký bude přijat kompromis. Budeme přizváni k jednání. 
 
Snížení PHmax – přihlédnout k odborným školám, bude neřešitelná situace. Musí být dodržena 
legislativa.  
 

http://www.prihlaskynastredni.cz/
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Najít opatření, ketré by zastavilo nárůst PHmax. Ostatní řešení není přijatelné.  
 
Stěžejní je zachovat PHmax a podpořit nepedagogické pracovníky. 
 
CZVV – Ing. Krejčí 
 
4. prosince bude spuštěn program k vyzkoušení pro školy. Testovací provoz pro zkušební 
vkládání přihlášek rodiči nechce Krejčí spustit. Obává se toho, aby nedošlo k nedorozuměním 
ze strany rodičů, kteří vloží přihlášku ve zkušebním provozu a v ostré varientě tak již neučiní. 
 
Záleží na řediteli školy, zda bude žák podávat přihlášku na konkrétní elokované pracoviště,  
nebo ho rozřadí až po přijetí na danou školu. 
 
V současné době užívá elektronickou identitu cca 3 mil lidí. V 1. kole by mohlo být přijato cca 
85 % žáků.  
 
Prioritní škola přepisuje písemnou přihlášku. Ostatní školy uvidí identitu žáka.  
 
Všechny údaje musí zkontrolovat i druhá a třetí škola. Musí se kontrolovat přepisy první školy. 
Pokud dojde k chybě při přepisu, musí si ředitelé škol zatelefonovat a chybu opraví první škola. 
 
Do 2. kola se přepíší výsledky JPZ. 
 
Pokud bude školní přijímací zkouška v den JPZ, musí se to uvést do systému. Žáci budou 
Posláni na tuto školu bez ohledu bydliště. 
 
Použití výsledků ze ZŠ je v kompetenci ředitele školy. Doporučení ČŠI je zohlednění max  
10 – 15 %. 
 
Vize – uskutečňovat JPZ na ZŠ – uzlový bod vzdělávání.  
 
 
Odvolání bude možné.  
 
Vzdání se místa přijetí znamená, že se uchazeč bude muset přihlásit do 2. kola PZ.  
 
Lhůty pro odvolání se odvíjí od data vyvěšení výsledků.  
 
 
Bakaláři - Mgr. Ondřej Košek, Hana Čerychová 
 
Předseda Zajíček přivítal zástupce společnosti BAKALÁŘI.  
Prezentace bude součástí zápisu. 
Bude vytvořen most mezi CZVV a údaji, které jsou v Bakalářích.  
 
Co se povedlo v roce 2023: 
Odložená klasifikace; 
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Dochází k transformaci programů, „foxka“ (FoxPro) byla pružnější, „dotnet“ (.NET) je 
pomalejší;  
Musí se více evidovat věci; 
Budoucnost je ve webové aplikaci, to je cíl, kam směřuje přepis; 
Došlo k přepsání suplování; 
Práce více uživatelů najednou; 
Plán akcí – nové sestavy – vyjedou v tomto týdnu;  
Úprava matrik; 
Modernizace COMENS – neomezená historie zpráv, lze zjistit, kdo zprávu četl. 
Redukované hodnocení uchazečů; 
Možnost využití zapomenutého hesla, musí se to nastavit v aplikaci; 
Individuální účty; 
V rozvrhu došlo k zobrazování asistentů, která hodina je s asistentem; 
Proběhl pilot spisových služeb; 
Podpora uživatelů tel: 466 566 982; podpora@bakalari.cz, podpůrné webináře, videa na 
youtube, facebook Bakaláři – sdílení rad a zkušeností. 
 
 
Co se plánuje na rok 2024: 
Nové přijímací řízení – ISEP – zatím není jasné, jak to bude technicky probíhat. Nejsou jasné 
mosty, propojení.  
Stále bude fungovat stará cesta; 
Nové věci se budou pilotovat na testovacích školách, pokud se chceme zapojit, musíme se 
přihlásit; 
Bude se využívat GORDIC, ICZ; 
Platební modul ve webové aplikaci, rozšíření vygenerovat QR kód pro rychlou platbu; 
 
Plán akcí: 
Nový typ akce – ke schválení – bude v roce 2024; 
Dozory – lepší navigace při předávání; 
Dozory – odlišení od učitelů – účastníků; 
Agenda – přidání zobrazovaných informací; 
Navigace – zlepšení navigace při přidání nového typu akce; 
Karta žáka 1. fáze – dokumenty, matriční údaje; 
Cíl: umožnit uživatelům provádět běžné operace přímo z webové aplikace; 
Opravné zkoušky – web.app; 
Sloupcové sestavy – web.app; 
Flexi rozvrh; 
Mobilní aplikace; 
Podpora administrátorů. 
 
Třetí blok jednání 
 
Členové NR CZESHA projednali body jednání a přijali k nim níže uvedená usnesení. 
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Národní rada Unie školských asociací ČR CZESHA 

bere na vědomí zprávu předsedy Ing. Jiřího Zajíčka o činnosti za uplynulé období. 
 
Hlasování: 
Z 13 přítomných členů: pro hlasovalo 13, proti 0, zdržel se 0. 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Národní rada Unie školských asociací ČR CZESHA 

schválila zprávu dozorčí rady o hospodaření za rok 2023. 
 
schválila mimořádné odměny členům NR CZESHA za jejich nadstandardní práci: 
Mgr. Jiří Nekuda     40 000 
Mgr. Richard Žert    15 000 
Mgr. Romana Studýnková   2 000 
Mgr. Ing. Jana Porvichová, Ph.D., MBA 10 000 
 
Hlasování: 
Z 13 přítomných členů - pro hlasovalo 13, proti 0, zdržel se 0. 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Národní rada Unie školských asociací ČR CZESHA 

opakovaně upozorňuje na nutnost provádění lékařských prohlídek s ohledem na praktické 
vyučování v souladu s Nařízením vlády č. 211/2010 Sb., o soustavě oborů vzdělání 
v základním, středním a vyšším odborném vzdělávání, přílohy č. 2 – Onemocnění nebo 
zdravotní obtíže pro účely stanovení podmínek zdravotní způsobilosti uchazeče ke vzdělávání. 
 
Nelze akceptovat čestné prohlášení uchazeče (popř. jeho zákonného zástupce) o jeho zdravotní 
způsobilosti. 
 
Hlasování: 
Z 13 přítomných členů: pro hlasovalo 13, proti 0, zdržel se 0. 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Národní rada Unie školských asociací ČR CZESHA 

nesouhlasí s přenesením financování nepedagogických pracovníků na zřizovatele škol a se 
snižováním normativu na nepedagogické pracovníky.  
 
Hlasování: 
Z 13 přítomných členů: pro hlasovalo 13, proti 0, zdržel se 0. 
 
Usnesení bylo přijato. 

 
 
 
 
Národní rada Unie školských asociací ČR CZESHA 

zásadně nesouhlasí se snižováním PHmax dle návrhu Nařízení vlády, kterým se mění nařízení 

vlády č. 123/2018 Sb., o stanovení maximálního počtu hodin výuky financovaného ze 

státního rozpočtu pro základní školu, střední školu a konzervatoř zřizovanou krajem, obcí 

nebo svazkem obcí, v platném znění. 

Navrhuje zastropovat čerpání PHmax v aktuální výši s výjimkou nárůstu výkonu škol a 
zachování stávajících normativů. 
 
Hlasování: 
Z 13 přítomných členů - pro hlasovalo 13, proti 0, zdržel se 0. 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Příští jednání NR CZESHA proběhne 22. 5. 2024 na SOU, Praha 4, Ohradní 57. 
Předseda Zajíček vyzval přítomné členy, aby aktualizovali seznamy krajských rad CZESHA.  
Prezentace s aktivním linkem je součástí zápisu. 
 
Předseda Zajíček poděkoval přítomným členům za účast a sdílení společných témat. 
 
 
Zapsala: Mgr. Romana Studýnková 
Ověřil: Ing. Jiří Zajíček 
 
 
V Úsobí dne 14. 11. 2023 
 
 
 
 

Ing. Jiří Zajíček v. r.  
předseda Národní rady Unie školských asociací ČR CZESHA 








